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Wij stellen u voor kennis te nemen van:

De beantwoording van de gestelde vragen conform artikel 45 reglement van orde door de fracties van 
D66, PvdA en GroenLinks over gebruik giftige bestrijdingsmiddelen. 
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Inleiding
De fracties van D66, PvdA en GroenLinks hebben vragen gesteld conform artikel 45 reglement van 
orde over gebruik giftige bestrijdingsmiddelen. Hierbij beantwoorden wij deze vragen.

Kernboodschap
  
1. U liet eerder weten aan de hand van de resultaten van de proef met de 40 mezenkasten een 

meerjarig bestrijdingsplan op te gaan stellen. Is er inmiddels een meerjarig bestrijdingsplan?

Nee, we hebben geen meerjarig bestrijdingsplan en stellen jaarlijks een bestrijdingsplan op. Een 
systematische manier van werken is nodig bij het bestrijden van ongewenste ontwikkelingen zoals 
de eikenprocessierups. In Zwolle werken we op een systematische manier. Gelet op de fase 
waarin we zitten in de aanpak van de eikenprocessierups is het effectiever om vanuit een 
oorspronkelijk gekozen aanpak jaarlijks te evalueren en bij te stellen. Nadat we een consistent 
effectieve lijn te pakken hebben, stellen we een meerjarig bestrijdingsplan op met ook een 
aanvraag van structurele middelen.

2. Wat is uw plan met betrekking tot het gebruik van Xentari? Bent u van plan dit terug te brengen tot 
0?

Xentari is een biologisch bestrijdingsmiddel. Het is een bodembacterie die op het blad van de 
eikenbomen gespoten wordt. De rupsen eten het blad met bacteriën op, waarna de rupsen 
sterven. In de voedselketen is niet aangetoond dat andere dieren sterven na eten van rupsen met 
Xentari-bacterie. Dit is anders bij toepassing van chemische bestrijdingsmiddelen. Daarbij wordt 
wel schade aangericht in de voedselketen. Xentari kent wel nevenschade, doordat ook andere 
aanwezige rupsen sterven na het eten van het blad met bacteriën. 

Om deze reden maken wij op dit moment gerichte keuzes waar we Xentari wel en niet inzetten. Wij 
gebruiken Xentari voornamelijk op drukke punten in de stad en daar waar de omgeving erg stenig 
is. Door dit stenige milieu is de kans op aanwezigheid van natuurlijke bestrijders laag en de 
potentie daartoe ook. Andersom is de kans op nevenschade aan andere organisme op dergelijke 
locaties ook klein. Circa 10% van onze eiken is in 2021 bespoten met Xentari.

Op dit moment is de afweging gemaakt om Xentari in beperkte mate in te zetten, omdat Xentari 
een effectieve manier van bestrijden is. De kosten per boom liggen een stuk lager bij inzet van 
Xentari dan bij de inzet van wegzuigen. Het op termijn terugbrengen van het gebruik van Xentari 
tot 0 is mogelijk. Inzet van de andere maatregelen zijn dan nodig, zoals het inzetten van een à 
twee extra zuigploegen in de stad en meer investeren in het bevorderen van de biodiversiteit. 
Nadat we een consistent effectieve lijn ten aanzien van de bestrijding te pakken hebben, stellen we 
een meerjarig bestrijdingsplan op met ook een aanvraag van structurele middelen.

3. Welke mogelijkheden ziet u voor een algemeen verbod (ook voor inwoners) als het gaat om het 
gebruik van gif ter bestrijding van onkruid en/of ongewenste insecten?

Wij kunnen het niet gebruiken van chemische bestrijdingsmiddelen op particuliere gronden niet 
afdwingen. Wij zijn op onze openbare ruimte al decennia lang een chemische bestrijdingsmiddelen 
vrije gemeente. Wij willen hierbij een voorbeeld zijn voor onze inwoners.

4. Welke mogelijkheden ziet u om door voorlichting en educatie aan de inwoners van Zwolle het 
gebruik van bestrijdingsmiddelen te doen beperken?
 
Zwolle geeft het goede voorbeeld ten aanzien van het inzetten van alternatieven voor bestrijding in 
plaats van het inzetten van chemische bestrijdingsmiddelen. Wij zetten ons in om de biodiversiteit 
te bevorderen en communiceren onder andere via Natuur- en Milieueducatie (NME) daar 
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regelmatig over. Bij een volgende logische gelegenheid nemen wij een oproep aan inwoners hierin 
mee.

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

de heer P.H. Snijders, burgemeester

mevrouw mr. L. Borsboom, secretaris a.i. 


